
Město Švihov 

Zastupitelstvo města Švihov 

 

    

Z á p i s 

ze zasedání Zastupitelstva města Švihov č. Z/3/14, konaného dne 16.12.2014 od 19.00 hod. v malém sále 

KD Švihov – Tyršova č.p. 274.            

 

Zasedání Zastupitelstva města Švihov (dále „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 19.00 hod. starostou města 

PaedDr. Václavem Petrusem (dále jen „předsedající“). Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno v souladu 

s § 92 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění. Informace o termínu zasedání podle 

§ 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a 

to od 09.12.2014 do 16.12.2014 (příloha č. 1). Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“. 

Starosta z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 2) konstatoval, že přítomno je 7 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 7 členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 

zákona o obcích).    

Dále přítomni: 13 občanů – prezenční listina (6 ze Švihova, 7 z obcí) 

 

Určení ověřovatelů a zapisovatele  

Starosta určil ověřovatele zápisu Jiřího Ungera a Vladimíru Beštovou, zapisovatelem Z. Urbánka.  

 

Bod  č. 2 –  Ověření zápisu č. 2/2014 

Ověření zápisu č. 2/2014 provedli Jiří Unger a Vladimíra Beštová. Zápis byl přečten a odpovídá 

projednávaným skutečnostem.   

 

Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu tak, jak byl zveřejněn v pozvánce. 

1.  Zahájení.  

2.  Ověření zápisu č. 2/2014. 

3.  Kontrola plnění usnesení. 

4.  Rozpočet města na rok 2015. 

5.  Stanovení ceny vody na rok 2015.  

6. Dotace spolkům – Program podpory sportu na rok 2014. 

7. Různé.  

  

Před hlasováním dal předsedající možnost členům se vyjádřit. K navrženému programu nebyly vzneseny 

návrhy na doplnění. Předsedající dal hlasovat o návrhu programu zasedání.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 21/Z3/14 bylo schváleno. 

 

Bod č. 3 –  Kontrola plnění usnesení. 

Ke kontrole není žádný bod usnesení. 

 

Bod č. 4 – Rozpočet města na rok 2015 – písemný materiál 
Předsedající uvádí, že návrh rozpočtu se schvaluje vždy koncem roku, aby nemuselo být rozpočtové 

provizorium. Návrh rozpočtu projednal finanční výbor a zastupitelstvo města, pak byl zveřejněn na úřední 

desce města od 26.11.2014. Rozpočet se připravuje na základě rozpočtového výhledu, který se neschvaluje. 

Seznámil podrobně se zpracovaným rozpočtovým výhledem na roky 2015 – 2019 – promítnuto na plátno: 

- splátka úvěru na bytové jednotky 

- 7 mil. Kč ročně lze dát na investice a splátky úvěru 

- rezerva 20 mil. Kč – plánuje se zapojení rezervy na stavbu sportovní haly 

- finanční prostředky v rezervě budou stačit i na další potřeby – nebude nutno v budoucnu si brát úvěr 

Dále seznámil se samotným návrhem rozpočtu – promítnuto na plátno. Celkové příjmy jsou 25.305.000,- Kč. 

Příjmová část je postavena reálně, neměl by být problém s jejím naplněním. Výdaje jsou v celkové výši 

27.740.000,- Kč. Dále částka 880.000,- Kč je financování -  splátky hypotečního úvěru. Schodek – rozdíl 



příjmů a výdajů (bez financování) ve výši 2.435.000 Kč bude kryt z úspor z minulých let a neměl by být 

překročen.  

V rámci tohoto rozpočtu se počítá s investicemi v jednotlivých obcích – seznámil podle zastoupení 

přítomných občanů z jednotlivých obcí: 

Lhovice – hlavní akce vodovod 

Třebýcinka – oprava střechy – občané rozhodnou, zda to bude kaplička nebo obecní dům 

Kokšín – opětovně bude provedena anketa na zájem o vodovod, v případě zájmu by se připravila studie,  

                oprava obecního domu 

Švihov – rekonstrukce komunikace ulice Žižkova včetně mostu, obnova povrchu silnice v Nádražní ulici –  

               město bude hradit výměnu samonivelizačních poklopů, rekonstrukce povrchu ulice Vrchlického,  

               odstranění čerpací stanice a nákup nového hasičského auta. 

K předloženému návrhu rozpočtu nebyl z řad členů zastupitelstva žádný dotaz či návrh.  

Paní Palečková dodala, že finanční výbor návrh projednal, v rozpočtu je polštář cca 1,5 mil. Kč. Předsedající 

doplňuje, že stanovisko z projednání návrhu ve finančním výboru bylo podáno na minulém zasedání 

zastupitelstva města při projednávání jeho návrhu. 

Návrh usnesení:  ZM schvaluje rozpočet města na rok 2015 jako schodkový – příjmy ve výši 25.305.000,-

Kč a výdaje ve výši 27.740.000,- Kč. Schodek ve výši 2.435.000,- Kč bude kryt z rezerv předchozích 

roků. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 22/Z3/14 bylo schváleno. 

(Příloha č. 3 – Rozpočet města na rok 2015) 

 

Bod č. 5 – Stanovení ceny vody na rok 2015 – písemný materiál 

Předsedající seznámil podrobně s kalkulací ceny vody a náklady na ČOV – promítnuto na plátno. Je 

vycházeno z očekávané skutečnosti roku 2014. Do vodojemu se načerpá 70 tis. m3, 11 tis. m3 se prodá do 

vodovodu v Červeném Poříčí a 46 tis. m3 se prodá ve Švihově (rozdíl jsou ztráty v síti). Náklady na výrobu vody 

do vodojemu jsou 8,56 Kč bez DPH. Pro Červené Poříčí se v roce 2014 prodávala za cenu 8,50 Kč bez DPH, 

navrhuje se tuto cenu ponechat i pro rok 2015. Cena vodného pro rok 2015 pro vodovod Švihov se ponechává 

ve stejné výši – tj. 19,70 Kč bez DPH.  

Rovněž u stočného se cena ponechává na stávající výši, tj. 19,70 Kč, i když budou náklady zřejmě postupně 

stoupat, neboť strojní zařízení se postupně opotřebovává.  

Obec Červené Poříčí si udělala svůj nový zkušební vrt, neví se, zda se v budoucnu od švihovského vodovodu 

neodpojí. Město Švihov nechalo rovněž udělat zkušební vrt, neboť stávající studně jsou  kopané  o  hloubce  

10 m  a limit dusičnanů se blíží k horní povolené hranici. Nový vrt je sice na vodu vydatný, ale hladina 

dusičnanů je tam vyšší než u stávající studny, zůstane proto pouze jako zkušební bez využití. Dle odborníků je 

to všechno stejná voda z nivy Úhlavy. Rovněž ve Lhovicích, kde se plánuje stavba vodovodu, byl proveden 

zkušební vrt. Zde sice kvalita vody je výborná, ale malá vydatnost. Pokud by byl vrt ještě hlubší, pak by se 

dostal na úroveň kvality vody ve Švihově. Proto jej pro stavbu vodovodu nebude možné využít. Přichází 

v úvahu využít stávající zdroj vody u kravína – zatím ale běží soudní spor o určení vlastníka.  

K navržené ceně vodného a stočného nejsou žádné dotazy či připomínky. 

Návrh usnesení:  ZM stanovuje cenu vodného pro rok 2015 ve výši 19,70 Kč bez DPH za 1 m3 , cenu 

stočného ve výši 19,70 Kč bez DPH za 1 m3  a cenu vody prodávané do vodovodu v Červeném Poříčí ve 

výši 8,50 Kč bez DPH za l m3 . 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 23/Z3/14 bylo schváleno. 

 

Bod č. 6 – Dotace spolkům – Program podpory sportu na rok 2014. 

Předsedající uvádí, že město je příjemcem prostředků z výnosů výherních hracích automatů. Dříve tyto 

prostředky dostávala Sazka a ta podporovala sportovní svazy. Město Švihov má Program na podporu sportu, 

na základě žádostí jednotlivých sportovních organizací jsou z těchto prostředků poskytovány dotace. Žádost o 

dotaci podal TJ Sokol Švihov, FC Švihov a CK Velovis Švihov. Výše dotace se navrhuje ve stejné výši jako v 

loňském roce, tj. TJ Sokol Švihov – 15.000,- Kč, FC Švihov 15.000,- Kč a CK Velovis Švihov 4.000,- Kč.  

K předloženému návrhu nejsou dotazy či připomínky. 

K navržené ceně vodného a stočného nejsou žádné dotazy či připomínky. 

Návrh usnesení:  ZM schvaluje poskytnutí dotace z Programu podpory sportu na r. 2014: 

- TJ Sokol Švihov ve výši 15.000,- Kč 

- FC Švihov ve výši 15.000,- Kč 



- CK Velovis Švihov ve výši 4.000,- Kč. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdržel se 0. Usnesení č. 24/Z3/14 bylo schváleno. 

 

Bod č. 7 – Různé.  

Nikdo z členů zastupitelstva nemá do různého žádný příspěvek.  

 

p. Pošar – dotazuje se na program na dotace pro ostatní spolky v roce 2015 x předsedající odpovídá, že nový 

program bude projednán v lednu, v současné době se schvaluje nová zákonná úprava poskytování dotací. 

Kulturní komise se zabývala podněty od SDH Lhovice a od Skautů. Bude navrženo, aby nebyl omezen počet 

akcí, na které mohou spolky žádat dotaci 2.000,- Kč. Nebude již varianta úhrady ztráty do výše 10.000,- Kč, 

využívá ji pouze jeden subjekt. U podpory mládežnických složek spolků se dosud u členů soutěžních družstev 

navyšovala částka o 200,- Kč, ale na základě připomínky Skautů to bude přehodnoceno a nově bude stanovena 

jednotná částka 400,-Kč na jednoho člena do 18 let věku. 

 

Na závěr starosta pozval na akce - 19.12. od 18.00 hod. zpívání koled v kostele sv.Václava ve Švihově 

      - 24.12. od 22.00 hod. zpívání koled na náměstí  

      - 09.01.2015 slavnostní zahájení roku 2015 v malém sále KD Švihov 

p. Květoň rovněž pozval na akce konané ve Lhovicích – 20.12. od 17.00 hod. zpívání koled u vánočního  

                 stromečku a 1.1.2015  3. výstup na Tuhošť –sraz ve 13.00 hod. u hasičárny, lze vyrazit i z jiných      

                 míst. 

 

Zasedání ukončeno ve 20.00 hod.     

 

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích 

2) Prezenční listina 

3) Rozpočet města na rok 2014 

 

 Zápis byl vyhotoven dne:  17.12.2014     

        Zapisovatel:  Zdeněk Urbánek 

 

 

Ověřovatelé: Jiří Unger            ………...…..………………………dne ………………………………….. 

 

  Vladimíra Beštová ………. ……………….…………dne ………………………………….. 

 

PaedDr. Václav Petrus, starosta města………….……………………dne ………..…………………………. 


